

Le français suit l'anglais.

NEWSLETTER

April 2013

This newsletter is intended to serve as a means of communication among the members of the Survey Methods Section (SMS). Please distribute it to any of your colleagues or friends that you feel may be interested. We would like to highlight some activities of the section at the upcoming conference and hope that you decide to attend.

Proceedings of the SMS

We would like to remind all our members that electronic proceedings of the SSC Survey Methods Section are available free of charge to anyone through the web site. From the www.ssc.ca page, select "Sections & Regions" and then "Survey Methods" from the side bar navigation menu. If you then select "Proceedings", you will find them for every year, including the ones from the 2012 meeting in Guelph containing five articles.

Student Award

The student award is open to all students who present at the annual meeting. Submission is done by sending a simple e-mail. For the 2013 meeting in Edmonton, there will be no student award, but stay tuned for the 2014 conference in Toronto! Visit our website for more information about this award.

SMS Activities at the 2013 SSC Annual Meeting in Edmonton

The Survey Methods Section (SMS) is pleased once again to be involved directly in SSC annual meeting by organizing four invited sessions and several contributed sessions. We would like to encourage our members and others interested in survey methods to attend. Here are some more details about the invited sessions.

- **SESSION 1: Environmental and Ecological Quality Assessment**
Organizer: Abdel El-Shaarawi, *National Water Research Institute*
 - Chris Field, *Dalhousie University*
 - Jonah Keim, *Matrix Solutions*
 - Steve Thompson, *Simon Fraser University*

- **SESSION 2: Environmental Sampling and Monitoring**
Organizer: Yulia R. Gel, *University of Waterloo*
 - Sylvia Esterby, *University of British Columbia Okanagan*
 - Brian Gray, *US Geological Survey & Vyacheslav Lyubchich, University of Waterloo*
 - Carolyn Huston, *Commonwealth Scientific and Industrial Research Organisation (CSIRO)*

- **SESSION 3: Methods for Cross-Country and Cross-Cultural Surveys**

Organizer: Christian Boudreau, *University of Waterloo*

- Jean Dumais, *Statistics Canada*
- Celia Huang, *University of Waterloo*
- Beth-Ellen Pennell, *University of Michigan Survey Research Center*

- **SESSION 4: Survey Sampling and Applied Mathematics**

Organizer: Ioana Schiopu-Kratina & Susana Rubin Bleuer, *Statistics Canada*

- Lenka Mach, *Statistics Canada*
- Changbao Wu, *University of Waterloo*
- Susana Rubin Bleuer, *Statistics Canada*

SMS Annual General Meeting

Please note that the **SMS annual general meeting** will also be held at the conference in Edmonton.

Contacts

Current list of executive members

- | | | |
|-------------------|---------------------|--|
| • President | Abdel El-Shaarawi | Elshaarawi@aucegypt.edu |
| • Past president | David Haziza | David.Haziza@umontreal.ca |
| • President elect | Susana Rubin-Bleuer | Susana.Rubin-Bleuer@statcan.gc.ca |
| • Treasurer | Pierre Daoust | Pierre.Daoust@statcan.gc.ca |
| • Secretary | Geneviève Demers | Genevieve.Demers@statcan.gc.ca |

Other team member

- Proceeding editors Christian Olivier Nambu ChristianOlivier.Nambu@statcan.gc.ca

We thank you for your continued support and hope that you find your membership to be beneficial. Please consider renewing this year's membership for a fee of \$5. For more information on current as well as past activities, please visit our [website](#).

BULLETIN

avril 2013

Le bulletin étant un moyen de communication entre les membres de la Section des méthodes d'enquête (SME), nous apprécierions que vous le distribuiez à tout collègue ou ami qui pourrait être intéressé par son contenu. Nous souhaitons attirer votre attention sur les activités de la section lors de la conférence à venir à Edmonton à laquelle, nous espérons, vous déciderez d'assister.

Actes de la SME

Nous aimerions rappeler à tous les membres que le recueil des actes du congrès de la Section des méthodes d'enquête est gratuit et disponible à tous sur le site Web. À partir de la page www.ssc.ca, sélectionnez "Groupes et Régions" et ensuite "Méthodes d'Enquête" depuis le menu de navigation de la page. Si vous sélectionnez ensuite "Actes", vous trouverez ceux-ci pour toutes les années, incluant ceux de la conférence de Guelph en 2012 contenant cinq articles.

Prix pour les étudiants

Ce prix est ouvert à tous les étudiants qui présentent au congrès annuel. Pour soumettre sa candidature, il ne suffit que d'envoyer un simple courriel. Pour le congrès de 2013 à Edmonton, il n'y aura pas de prix, mais restez à l'affut pour la conférence de 2014 à Toronto ! Visitez notre site Web pour de plus amples détails à propos de ce prix.

Activités de la SME au Congrès 2013 de la SSC à Edmonton

La Section des méthodes d'enquête (SME) a le plaisir de participer encore une fois à la réunion annuelle de la SSC en organisant quatre séances sur invitation et plusieurs séances de communications libres. Nous aimerions encourager nos membres et autres personnes intéressées par les méthodes d'enquête à y assister. Voici de plus amples détails sur les séances sur invitation.

- **SÉANCE 1 : Évaluation de qualité environnementale et écologique**
Organisateur : Abdel El-Shaarawi, *National Water Research Institute*
 - Chris Field, *Dalhousie University*
 - Jonah Keim, *Matrix Solutions*
 - Steve Thompson, *Simon Fraser University*

- **SÉANCE 2 : Échantillonnage environnemental et surveillance**
Organisatrice : Yulia R. Gel, *University of Waterloo*
 - Sylvia Esterby, *University of British Columbia Okanagan*
 - Brian Gray, *US Geological Survey & Vyacheslav Lyubchich, University of Waterloo*
 - Carolyn Huston, *Commonwealth Scientific and Industrial Research Organisation (CSIRO)*

- **SÉANCE 3 : Méthodes pour les enquêtes transnationales et transculturelles**

Organisateur : Christian Boudreau, *University of Waterloo*

- Jean Dumais, *Statistique Canada*
- Celia Huang, *University of Waterloo*
- Beth-Ellen Pennell, *University of Michigan Survey Research Center*

- **SÉANCE 4 : Échantillonnage et mathématiques appliquées**

Organisatrices : Ioana Schiopu-Kratina & Susana Rubin Bleuer, *Statistique Canada*

- Lenka Mach, *Statistique Canada*
- Changbao Wu, *University of Waterloo*
- Susana Rubin Bleuer, *Statistique Canada*

Assemblée générale annuelle de la SME

Veillez prendre note que l'assemblée générale annuelle de la SME aura lieu lors de la conférence annuelle à Edmonton.

Contacts

Liste des membres de l'exécutif

- | | | |
|---------------------|---------------------|--|
| • Président | Abdel El-Shaarawi | Elshaarawi@ucegypt.edu |
| • Président sortant | David Haziza | David.Haziza@umontreal.ca |
| • Présidente élue | Susana Rubin-Bleuer | Susana.Rubin-Bleuer@statcan.gc.ca |
| • Trésorier | Pierre Daoust | Pierre.Daoust@statcan.gc.ca |
| • Secrétaire | Geneviève Demers | Genevieve.Demers@statcan.gc.ca |

Autre membre de l'équipe

- Proceeding editors Christian Olivier Nambu ChristianOlivier.Nambu@statcan.gc.ca

Nous vous remercions de votre soutien et espérons que vous trouviez votre adhésion bénéfique. Au moment de votre renouvellement à la SSC, songez à renouveler votre adhésion annuelle à la SME au coût de 5 \$. Pour de plus amples renseignements sur les activités passées et actuelles, veuillez consulter notre [site Web](#).